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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Miért alacsonyak a közkiadások a gyógyszerkiadások között és miért a magyar
betegeknek kell mélyebben a zsebükbe nyúlniuk?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Hazánkban a gyógyszertámogatási kiadások reálértéke továbbra sem éri el a 10 évvel
ezelőtti szintet, mindeközben pedig a gyógyszeripari terhek megnégyszereződtek.
A magyar gyógyszerkassza nemzetközi összehasonlításban szintén rosszul fest: GDP
arányosan a visegrádi országok közül egyedül hazánkban csökkent ez a mutató. A
gyógyszerköltés a szlovákoknál a GDP 1,6, a cseheknél a GDP 1,25 százalékát teszi ki, míg a
magyar támogatások a GDP 1,1 százaléka alatt maradnak. Ez az adat azonban közel sem az
államháztartás tehervállalását tükrözi, ugyanis ez az összkiadást mutatja, mely magában
foglalja a gyógyszergyártók és a betegek hozzájárulását is.

Mint ahogy megannyi területe az egészségügynek, úgy a gyógyszeripar is egy
dinamikusan fejlődő ág, ami az innovációk követése érdekében nagyobb anyagi forrásokat
igényel. A forráshiány, a befogadás bonyolultsága és hosszadalmas jellege miatt pedig a magyar
betegek gyakran nem jutnak hozzá a legmodernebb terápiákhoz.

Mindezekre tekintettel az alábbiakra várom válaszát:
Az elmúlt 8 évben (évenkénti bontásban) hogyan alakult a gyógyszerkiadások
mértéke?
Az elmúlt 8 évben (évenkénti bontásban) - a forgalmi adót is figyelembe véve - a
gyógyszerkiadásoknak hány százaléka volt közkiadás, mekkora százalékát fizették



a betegek (külön-külön patikai pénztárakban önrészként és vény nélküli szerek
áraként), valamint mekkora részt vállaltak a gyógyszergyártók?
Az elmúlt 8 évben (évenkénti bontásban) hogyan alakult a gyógyszerkassza
tervezett és tényleges számai?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 25.

Tisztelettel,

Dr.~~
országgyűlési képviselő


